
Zápis č. 13/2023 ze zasedání AS PedF UK ze dne 7. 11. 2023 

UKPedF/562142/2023 

 

Přítomni: N. Vondrová, J. Stará, M. Linková, R. Listíková, L. Jakubcová Hajdušková, L. Lejbl, 

J. Michal, K. Uličná, Z. Svobodová, L. Květoňová, M. Lázňovský, K. Mikule, A. Nejedlý, 

P. Chalupský, J. Štípek, A. Talafous, D. Erbeková, P. Mráček, J. Gregorová 

 

Omluveni: K. Mašková, L. Neumann, D. Greger, L. Ešpandrová, V. Vohlídková 

 

Hosté: M. Horáková, M. Nedělka, A. Jančařík, P. Nečasová 

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa 

3. Otevřený dopis studentské kurie FPE ZČU v Plzni ministrovi školství ohledně perspektivy 

VV a HV 

4. Změna názvu a náplně práce komise technicko-administrativní 

5. Možnost pořizování audiozáznamu pro účely zápisu jednání AS PedF UK 

6. Návrh na zástupce do Rady vysokých škol 

7. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia 

8. Různé 

 

1. Schválení programu 

 

AS PedF UK schvaluje program jednání v předloženém znění. (13-0-0) 

 

2. Administrativa 

 

AS PedF UK schvaluje zápis č. 12/2023 v předloženém znění. (15-0-0) 

 

K. Mikule informuje o ustanovení SOR Psychologie.  

 

3. Otevřený dopis studentské kurie FPE ZČU v Plzni ministrovi školství ohledně 

perspektivy VV a HV 

 

V tomto bodu senátoři diskutovali, zda a jakým způsobem chtějí podpořit otevřený dopis 

studentské kurie FPE ZČU ministrovi školství ohledně perspektivy VV a HV v souvislosti 

s probíhajícími revizemi RVP. Do diskuse se zapojili J. Stará, L. Jakubcová Hajdušková, 

Z. Svobodová, R. Listíková, N. Vondrová, K. Mikule a J. Štípek.  

V rozpravě zazněly tyto argumenty a připomínky: 

• Obavy ohledně dostatečné informovanosti senátorů týkající se celé problematiky, bez které 

se nemohou jednoznačně rozhodnout, zda dopis podpořit, či nikoliv. 

• Nesouhlas s plánovanou revizí RVP v oblasti Umění a kultura, zároveň ale i pochybnosti 

o současné implementaci HV a VV do ŠVP jednotlivých škol.  

• Nesouhlas s otevřeným dopisem studentské kurie FBE ZČU kvůli jeho emoční zabarvenosti 

a nejasně formulovaným a nepodloženým argumentům.  

AS PedF UK se momentálně k otevřenému dopisu nepřidává. Zájemci z řad senátorů budou 

o této záležitosti ještě diskutovat, zda a případně jak aktivitu podpořit. 

 

 



4. Změna názvu a náplně práce komise technicko-administrativní 

 

Současná předsedkyně této komise D. Erbeková navrhuje změnit její název na Komise pro 

digitalizaci a technologie. Náplň práce komise bude následující: KDT se věnuje tématu 

digitalizace na PedF UK, dohlíží na cíle spojené s digitalizací a kontroluje jejich naplňování 

příslušnými aktéry. Dále projednává veškeré podněty k tématu digitalizace a IT vzešlých od 

členů akademické obce PedF UK.  

 

AS PedF UK schvaluje změnu názvu Technicko-administrativní komise na Komise pro 

digitalizaci a technologie. (18-0-0) 

 

Členy komise se stávají senátoři P. Mráček, A. Nejedlý a K. Mašková. Schvalování 

extramurální členky S. Fleischmannové proběhne na dalším zasedání AS PedF UK. Pokud mají 

předsedové dalších komisí AS návrhy na extramurální členy, pak by bylo možné o nich také 

hlasovat na dalším zasedání. Je třeba to oznámit předem kvůli přípravě hlasovacích lístků. 

 

5. Možnost pořizování audiozáznamu pro účely zápisu jednání AS PedF UK 

 

V úvodu tohoto bodu se projednávají body týkající se digitalizace, jež vznesl AS PedF na 

minulém zasedání. P. Nečasová informuje přítomné o aktuální situaci v této oblasti. 

Momentálně probíhají snahy o digitalizaci podávání žádostí, konkrétně o možnost podávání 

žádostí skrze SIS. P. Nečasová vysvětluje, jaké typy žádostí jsou zpracovávány:  

1) Žádosti podávané ve věcech studia (např. individuální vzdělávací plány, změna vedoucího 

práce).  Studijní řád umožňuje podávání těchto žádostí přes SIS, technicky to ovšem současný 

SIS neumožňuje. Modul žádosti není dopilotován a zprovozněn. 

2) Žádosti v režimu rozhodování o právech a povinnostech studentů (např. přerušení studia, 

uznávání zkoušek, přiznávání stipendií). Žádostí tohoto typu je většina. Dle Zák. o vysokých 

školách je ovšem nutné zachovat i možnost podání žádosti v papírové podobě. Odpověď na tuto 

žádost poté musí kopírovat cestu, jakou byla žádost podána (elektronicky/papírově). 

Dále hostka informuje o elektronizaci rigorózního řízení, která momentálně stojí na nové 

podobě SISu. O. Nečasová uzavírá problematiku s tím, že studijní oddělení je v kontaktu s RUK 

a vytváří tlak na to, aby se digitalizace skutečně děla. 

 

Dále se senátoři posouvají k hlavnímu tématu tohoto bodu, a to k možnosti pořizování 

audiozáznamu ze zasedání senátu. Proběhlé diskuse se zúčastnili A. Nejedlý, M. Linková, J. 

Štípek, D. Erbeková, N. Vondrová, R. Listíková, L. Květoňová, K. Uličná, Z. Svobodová, A. 

Jančařík, J. Michal, L. Lejbl a A. Talafous.  

Hlavní body, které zazněly v diskusi: 

• Pořizování audiozáznamu je možné dle vyjádření fakultního právníka M. Semráda a podle 

volně dostupných informací Odboru veřejné správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra 

České republiky a dle interpretace rozsudku Městského  soudu v Praze. Jsou však známa i 

jiná stanoviska.  

• Jednací řád AS PedF UK tuto problematiku přesně nedefinuje. 

• Zapisování bez možnosti vyslechnutí záznamu může zkreslovat průběh diskusí, otázkou je, 

jaké záznamy se mají ze zasedání AS PedF UK pořizovat (co do podrobnosti). K této otázce 

se senátoři vrátili v bodu různé (viz níže).  

• Pořízená nahrávka může být zpětně vymáhána a zneužita. 

• Některým senátorům není pořizování audiozáznamu příjemné. 

• Je nutné, aby se senátoři důkladněji seznámili s legislativní problematikou pořizování 

záznamu ze zasedání. 



• Senátoři se shodují, že přesná znění usnesení, o nichž se hlasuje, budou k dispozici písemně 

a promítána na videoprojektoru, případně je zapisovatelka zapíše a přečte, aby bylo 

zaručeno, že se v zápise objeví ve správném znění.  

 

6. Návrh na zástupce do Rady vysokých škol 

 

Současným zástupcem AS PedF UK v Radě vysokých škol je D. Greger, kterému brzy končí 

mandát. On sám je ochoten mandát znovu obhájit (v případě, že by se nenašel zástupce), 

senátoři jsou však vyzváni do příště navrhnout možné zástupce. Tento bod bude zařazen na další 

zasedání senátu.  

 

7. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia 

 

Rozpravy ohledně podmínek přijímacího řízení do doktorského studia se zúčastnili A. Jančařík, 

A. Nejedlý, D. Erbeková a N. Vondrová. Byly diskutovány tyto body: 

• Komise AS PedF UK pro vědu, internacionalizaci a doktorské studium se podmínkami 

zabývala a neměla připomínek.  

• Přijímací řízení do doktorského studia se koná v jazyce, v jakém bude realizován daný 

studijní program. 

• Budoucí změny ve výši doktorandského stipendia vyplývající z novely vysokoškolského 

zákona, zatím však nejsou schváleny.  

 

AS PedF UK schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorského studia pro akademický rok 

2024/2025. (16-0-0)  

 

8. Různé 
 

P. Nečasové byl položen dotaz na předmět Dobrovolnická praxe, ke kterému hostka zašle AS 

podrobnější vyjádření. 

 

Dále probíhá diskuse ohledně zasedacího pořádku při promocích v Karolinu (viz zápis 

z předchozího zasedání AS PedF). K jeho změně by mohla napomoct podpora vícero fakult. 

 

V další diskusi, které se zúčastnili J. Štípek, P. Nečasová, D. Erbeková, J. Gregorová, M. 

Nedělka a A. Jančařík, se rozebíraly otázky plynoucí z toho, že studenti PedF UK se hlásí i do 

předmětů jiných fakult a zapisují si je jako volitelné. Fakulty si navzájem refundují jen ty kurzy, 

které se vyučují v programu, který sdílí více fakult.  

 

N. Vondrová informuje o vyhlášení výběrových řízení na Katedru preprimární a primární 

pedagogiky, Katedru andragogiky a managementu vzdělávání a na Katedru Českého jazyka. 

Zástupci AS PedF se mohou hlásit jako pozorovatelé (nutno nahlásit paní Macoškové). 

 

Proběhla diskuse týkající se podoby zápisů ze zasedání AS PedF UK, do níž se zapojil 

A. Nejedlý a N. Vondrová. Byla sdílena informace z Jednacího řádu AS PřF UK – zápisy jsou 

psány obecněji, je zapsáno, kdo se účastnil diskuse a jaké informace a argumenty zazněly. 

Pokud by senátor chtěl, aby jeho slova byla zapsána přesně a byla spojena s jeho osobou, dává 

to jasně najevo při vlastním zasedání. Senátoři souhlasí s tím, že podobným způsobem se zápisy 

budou psát i na PedF UK a že bude později vyhodnocena vhodnost takových zápisů. 

Legislativní komise bude zvažovat, zda v tomto duchu nějak upravit Jednací řád PedF UK.  

 



Nakonec senátoři sestavují volební komisi pro nadcházející volby do AS UK, které proběhnou 

14. a 15. 11. 2023. 

AS PedF UK schvaluje doplnění volební komise o členy A. Nejedlého, A. Talafouse, 

Z. Svobodovou a M. Lázňovského. (16-0-0) 

 

 
V Praze, dne 7. 11. 2023 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 
 


